
PROTOKÓŁ NR XXXI/16 

z posiedzenia XXXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej 

29 grudnia 2016 r. 
 

 

 

 

 

 

Obrady sesji Rady Miejskiej rozpoczęły się o godz. 10.00.  

W posiedzeniu udział wzięło 21 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 1. i 2. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej – P. Elżbieta Piórkowska dokonała otwarcia posiedzenia 

sesji. Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji i uchwał. Następnie przedstawiła następujący porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie wniosków w sprawie jego zmian. 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

4. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Przyjęcie protokołu z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 14 listopada oraz ze 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 29 listopada 2016 r. 

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza za listopad 2016 r. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wyrażenia zgody na przyjęcie zadań w trybie porozumień międzygminnych; 

2) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki Zdrowotnej i Promocji Zdrowia na lata 

2016-2020; 

3) określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla niepublicznych przedszkoli, 

niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół 

podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny na zapewnienie możliwości 

korzystania z wychowania przedszkolnego; 

4) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół 

i przedszkoli, prowadzonych na terenie Gminy Wyszków przez inne niż Gmina Wyszków 

osoby prawne i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania 

i wykorzystania udzielonej dotacji; 

5) wniesienia wkładu niepieniężnego (aportu) do jednoosobowej spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością - Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Wyszkowie; 

6) zarządzenia wyborów przewodniczących i członków zarządów Osiedli utworzonych na 

terenie miasta Wyszków; 

7) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych 

warunków jego funkcjonowania; 

8) przyjęcia do realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na 

lata 2017-2021; 

9) wprowadzenia opłaty prolongacyjnej; 

10) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 

2023; 

11) zmian w budżecie Gminy Wyszków na 2016 r.; 
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12) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2024; 

13) uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Wyszków na 2017 rok; 

14) zaciągnięcia długoterminowego kredytu bankowego; 

15) przejęcia od Powiatu Wyszkowskiego części zadania inwestycyjnego pn. 

„Termomodernizacja budynków użyteczności Publicznej Gminy Wyszków” w ramach 

wspólnej realizacji inwestycji. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie obrad. 

W sprawie porządku obrad: 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski zgłosił wniosek, aby: 

 w punkcie 7.16. wprowadzić projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXX/306/16 

w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 

W wyniku głosowania jawnego (głosów za – 19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), radni przyjęli 

zmiany w porządku obrad. 
 

Ad. 3. 

Sekretarzem obrad, przez aklamację, został wybrany P. Włodzimierz Gryz. 
 

Ad. 4. 

Do Komisji Uchwał i Wniosków, przez aklamację, zostali wybrani: 

1. P. Lucyna Sosnowska; 

2. P. Grzegorz Wyszyński; 

3. P. Andrzej Piątek. 
 

Ad. 5. 

Protokół z XXIX nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 14 listopada 2016 r. w wyniku 

głosowania jawnego (głosów za - 18, przeciw – 0, wstrzym. się – 1), został przez radnych 

przyjęty. 

Protokół z XXX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 29 listopada 2016 r. w wyniku 

głosowania jawnego (głosów za - 18, przeciw – 0, wstrzym. się – 1), został przez radnych 

przyjęty.  
 

Ad. 6. 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski przedstawił sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Wyszkowa za listopad 2016 r. (załącznik nr 2 do protokołu).  
 

Ad. 7. 

1) Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przyjęcie zadań w trybie porozumień międzygminnych. 

Poinformowała, że powyższa uchwała jest kontynuacją corocznych działań, skierowanych 

do mieszkańców wymienionych w uchwale gmin. Zadania mają polegać na prowadzeniu 

konsultacji w zakresie rozwiązywania problemów uzależnień, przeciwdziałaniu przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przed przemocą w Gminnym Punkcie Promocji Zdrowia 

i Profilaktyki w Wyszkowie. W 2015 r. udzielono ok. 1000 takich konsultacji. 

P. Kowalewska dodała, że projekt powyższej uchwały, omawiany był na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej.  
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Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/311/16 w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie zadań 

w trybie porozumień międzygminnych. 
 

2) Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki Zdrowotnej i Promocji Zdrowia na lata 

2016 – 2020. Poinformowała, że przygotowanie powyższej uchwały jest obowiązkiem 

Gminy. Program jest kontynuacją Programu opracowanego na lata 2010-2015 i określa 

elementy polityki zdrowotnej Gminy. Skierowany jest do wszystkich mieszkańców Gminy, 

w szczególności do grup najbardziej zagrożonych takimi chorobami jak: choroby krążenia 

i choroby nowotworowe. Celem strategicznym Programu jest wydłużenie życia, poprawa 

zdrowia i związanej z nim jakości życia ludności oraz zmniejszenie nierówności społecznych 

w zdrowiu. Poprzez Program, Gmina ma również edukować młodzież i wyrabiać w nich 

nawyki prozdrowotne oraz wspierać mieszkańców w badaniach profilaktycznych. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/312/16 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki Zdrowotnej i Promocji Zdrowia na lata 2016 – 2020. 
 

3) Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

określenia regulaminu otwartego konkursu ofert dla niepublicznych przedszkoli, 

niepublicznych innych form wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół 

podstawowych, w których zorganizowano oddział przedszkolny na zapewnienie 

możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego. Poinformowała, że powyższa 

uchwała daje rodzicom możliwość posyłania dzieci do przedszkoli niepublicznych w sytuacji, 

gdy takich miejsc zabraknie w przedszkolach publicznych. Od września 2017 r., Gmina musi 

objąć opieką przedszkolną również dzieci trzyletnie. Wprawdzie w tym roku starczyło miejsc 

dla wszystkich dzieci, ale do końca nie wiadomo, jak to będzie w roku 2017. Żeby 

zabezpieczyć miejsca dla wszystkich dzieci, zachodzi konieczność podjęcia powyższej 

uchwały. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/313/16 w sprawie określenia regulaminu otwartego 

konkursu ofert dla niepublicznych przedszkoli, niepublicznych innych form 

wychowania przedszkolnego i niepublicznych szkół podstawowych, w których 
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zorganizowano oddział przedszkolny na zapewnienie możliwości korzystania 

z wychowania przedszkolnego. 
 

4) Z-ca Burmistrza – P. Aneta Kowalewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół 

i przedszkoli, prowadzonych na terenie Gminy Wyszków przez inne niż Gmina 

Wyszków osoby prawne i osoby fizyczne oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania udzielonej dotacji. Poinformowała, że przygotowanie powyższej 

uchwały wynika z nowelizacji prawa oświatowego, która nastąpiła w czerwcu br. 

Ustawodawca określił sposób naliczania i kontrolowania wypłacanych dotacji. Wszystkie te 

regulacje należy przenieść do przepisów prawa miejscowego, stąd projekt powyższej 

uchwały. 
  

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/314/16 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 

dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i przedszkoli, prowadzonych na terenie 

Gminy Wyszków przez inne niż Gmina Wyszków osoby prawne i osoby fizyczne oraz 

trybu i zakresu kontroli prawidłowości pobrania i wykorzystania udzielonej dotacji. 
 

5) P. Marta Ciuraj-Makarewicz - Inspektor w Wydziale Gospodarki Komunalnej, 

Mieszkalnictwa i Rolnictwa przedstawiła projekt uchwały w sprawie wniesienia wkładu 

niepieniężnego (aportu) do jednoosobowej spółki z ograniczona odpowiedzialnością – 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. w Wyszkowie. Poinformowała, że 

projekt powyższej uchwały omawiany był na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady 

Miejskiej. Celem uchwały jest przekazanie Przedsiębiorstwu Wodociągów i Kanalizacji 

Sp. z o.o. w Wyszkowie wkładu niepieniężnego (aportu) w postaci prawa własności 

kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej, wybudowanej 2013 r. na scalonym terenie przy 

ul. Gen. Władysława Sikorskiego. Dodała, że autopoprawką Burmistrza, dopisano do projektu 

uchwały przekazanie sieci wodociągowej (wcześniej była tylko kanalizacja sanitarna) oraz 

dołączono mapkę z naniesionymi sieciami.  
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radny – P. Adam Szczerba spytał, czy projekt uchwały dotyczy przekazania wkładu 

pieniężnego, czy niepieniężnego, ponieważ z odczytanego projektu uchwały wynika, że jest 

to wkład pieniężny? 

Przewodnicząca – P. Elżbieta Piórkowska poinformowała, że projekt uchwały dotyczy 

przekazania wkładu niepieniężnego. Niedokładnie został odczytany projekt uchwały. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19, przeciw – 0, wstrzym. się – 2), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/315/16 w sprawie wniesienia wkładu niepieniężnego 
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(aportu) do jednoosobowej spółki z ograniczona odpowiedzialnością – Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. w Wyszkowie. 

6) P. Anna Gołębiewska – Sekretarz Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

zarządzenia wyborów przewodniczących i członków zarządów Osiedli utworzonych na 

terenie miasta Wyszków. Poinformowała, że w 2017 roku mija dotychczasowa kadencja 

Zarządów Osiedli i w związku z tym, zgodnie z prawem miejscowym, należy przeprowadzić 

nowe wybory. Wybory muszą zostać przeprowadzone w Osiedlach Nr: 2, 3, 4, 5, 6, 7, 10 i 11, 

w których poprzednie wybory odbyły się w kwietniu 2013 r. Przeprowadzenie wyborów nie 

dotyczy Osiedla Nr 9, ponieważ to Osiedle wybierało swój zarząd w grudniu 2015 r. 

P. Gołębiewska dodała, że Statuty Osiedli precyzują, że Rada Miejska ogłasza termin 

wyborów na kolejną kadencję nie później niż 6 miesięcy od ustania poprzedniej kadencji, stąd 

termin przeprowadzenia wyborów ustalono na 30 czerwca 2017 r. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/316/16 w sprawie zarządzenia wyborów 

przewodniczących i członków zarządów Osiedli utworzonych na terenie miasta 

Wyszków. 
 

7) P. Agnieszka Mróz – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 

Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania. Poinformowała, że dotychczasowa 

uchwała w tej sprawie, została przyjęta przez Radę Miejską w 2011 r. Obecnie zachodzi 

konieczność zmiany zapisów w tej uchwale, polegająca na sprecyzowaniu zapisów w oparciu 

o zdobyte już 5–letnie doświadczenia funkcjonowania Zespołu oraz na dostosowaniu zapisów 

do obecnych standardów prawnych. P. Mróz poinformowała, że w skład Zespołu wchodzą 

przedstawiciele tych podmiotów, instytucji i organizacji, które zajmują się i mają wiedzę 

w sprawach dotyczących przemocy w rodzinie i jej przeciwdziałaniu. Dotychczasowy Zespół 

został powołany na 5 lat i liczy 12 osób, natomiast nowa uchwała proponuje powołanie 

Zespołu na czas nieokreślony. Powołanie członków Zespołu dokonywane jest w drodze 

Zarządzenia Burmistrza Wyszkowa. W skład Zespołu wchodzą przedstawiciele:  

 Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyszkowie; 

 Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych; 

 Komendy Powiatowej Policji w Wyszkowie; 

 Urzędu Miejskiego w Wyszkowie i Starostwa Powiatowego w Wyszkowie 

odpowiadający za edukację lub przedstawiciele oświaty; 

 publicznych i niepublicznych jednostek ochrony zdrowia działających na terenie Gminy 

Wyszków; 

 organizacji pozarządowych z terenu Gminy Wyszków działających w obszarze pomocy 

dziecku i rodzinie; 

 Zespołu Kuratorskiej Służby Sądowej przy Sądzie Rejonowym w Wyszkowie. 
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P. Agnieszka Mróz dodała, że Burmistrz Wyszkowa może odwołać członka Zespołu 

w przypadku pisemnej rezygnacji członka, na wniosek podmiotu, którego jest 

przedstawicielem, na wniosek przewodniczącego Zespołu oraz w przypadku skazania 

prawomocnym wyrokiem za przestępstwo umyślne. P. Mróz dodała, że powyższa uchwała 

nie będzie publikowana, chociaż różnie w z tym jest w innych gminach. Wszystko zależy od 

nadzoru prawnego wojewody.  
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/317/16 w sprawie trybu i sposobu powoływania 

i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania 

Przemocy w Rodzinie oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 
 

8) P. Agnieszka Mróz - Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie na lata 2017-2021. Poinformowała, że w grudniu kończy się czas 

obowiązywania dotychczasowego Programu, w związku z tym został przygotowany nowy 

Program, na lata 2017-2021. Głównym celem Programu jest przeciwdziałanie zjawisku 

przemocy w rodzinie i jego skutkom. Powyższy Program został poddany konsultacjom 

społecznym. Uwag do Programu nie wniesiono. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska spytała, czy na stronie internetowej można 

znaleźć powyższy Program? 

P. Agnieszka Mróz poinformowała, że tak. Program znajduje się na stronie Ośrodka Pomocy 

Społecznej i na stronie Urzędu Miejskiego. 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/318/16 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na lata 2017-2021. 
 

9) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. Poinformował, że opłata prolongacyjna, to opłata 

ponoszona przez podatników z tytułu rozłożenia na raty lub odroczenia terminu płatności 

podatków. Od października 2014 r., stawka opłaty prolongacyjnej na terenie Gminy 

Wyszków wynosi 4% w skali roku. Burmistrz proponuje utrzymać w dalszym ciągu opłatę 

prolongacyjną na takim samym poziomie. W związku z aktualizacją ordynacji podatkowej, 

wystąpiła konieczność podjęcia nowej uchwały w tym zakresie. Skarbnik dodał, że projekt 

powyższej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych rady Miejskiej. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 
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Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/319/16 w sprawie wprowadzenia opłaty prolongacyjnej. 
 

10) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2023. Poinformował, 

że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą zmian w załączniku Nr 1 

w związku ze zmianą dochodów i wydatków w roku 2016 i w latach następnych. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel poinformował o przyjęciu do wiadomości na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), 

przyjęli do realizacji uchwałę Nr XXXI/320/16 zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2023. 
 

11) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Wyszków na 2016 rok. Poinformował, że w stosunku do projektu 

przedstawianego na wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej, zostały 

wprowadzone autopoprawką Burmistrza następujące zmiany: 

 zrezygnowano ze zmian dotyczących oświetlenia ulicznego; 

 wprowadzono w dochodach i wydatkach subwencję oświatową w wysokości 

99.175 zł; 

 wprowadzono w dochodach i wydatkach dotację dla OPS na świadczenia społeczne 

w wysokości 4.701 zł. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel poinformował o przyjęciu do wiadomości na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), 

przyjęli do realizacji uchwałę Nr XXXI/321/16 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wyszków na 2016 rok. 
 

12, 13) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2024 oraz projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Wyszków Gminy Wyszków na 2017 rok. 

W pierwszej kolejności Skarbnik omówił autopoprawki Burmistrza do przedłożonego 

wcześniej radnym projektu uchwały budżetowej na 2017 r. Poinformował, że proponowane 

zmiany, to: 

 w dochodach: 

 zwiększenie dochodów w oświacie o 8.000 zł; 

 zwiększenie dochodów o wkład własny Powiatu na termomodernizację budynku 

Urzędu Miejskiego 88.160,84 zł. 
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 w wydatkach: 

 zwiększenie wydatków na budowę drogi w Sitnie o 200.000 zł; 

 przeniesienie z 2016 r. zadania dotyczącego wykonania projektu budowy jezdni 

serwisowych wzdłuż ul. Pułtuskiej 40.000 zł; 

 przeniesienie z 2016 r. zadania dotyczącego wykonania projektu budowy ul. Szlachetnej 

w Leszczydole-Nowiny 75.000 zł; 

 przeniesienie z 2016 r. zadania dotyczącego budowy ul. Akacjowej w Leszczydole-

Nowiny 1.000.000 zł; 

 wykonanie termomodernizacji budynku Urzędu Miejskiego (ponowna aplikacja 

o środki) 264.235,64 zł; 

 zdjęcie środków przeznaczonych na zadanie polegające na wzmocnieniu potencjału 

Ochotniczych Straży Pożarnych (zadanie to znalazło się na liście rezerwowej i raczej 

nie uda się pozyskać na nie dofinansowania) -353.400 zł; 

 przeniesienie z 2016 r. zadania dotyczącego budowy oświetlenia ul. Generała Józefa 

Sowińskiego 172.946,69 zł; 

 przeniesienie z 2016 r. zadania dotyczącego wykonania projektu zagospodarowania 

Placu Wyzwolenia 40.000 zł; 

 zmniejszenie środków na projekt unijny, dotyczący poprawy dostępności do zasobów 

kultury o -1.350.621,49 zł. Wcześniej na ten cel zarezerwowane było ponad 2 mln zł. 

W zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej, autopoprawki Burmistrza dotyczą: 

 uaktualnienia wartości w prognozie na 2016 i 2017 r.; 

 uaktualnienia w przedsięwzięciach: 

 poprawa dostępności do zasobów kultury – zmiana w 2017 r. -1.350.621,49 zł; 

 wzmocnienie potencjału Ochotniczych Straży Pożarnych-zmiana w 2017r. -353.400zł; 

 poprawa jakości środowiska miejskiego poprzez stworzenie terenów zieleni 

w Wyszkowie (wprowadzenie wkładu własnego w latach 2016-2022) 1.322.090,65 zł; 

 wypłata odszkodowania dla MZDW w latach 2017-2019 w wysokości 6.527.196 zł 

rocznie; 

 budowa drogi w Sitnie 200.000 zł; 

 wykonanie projektu budowy jezdni serwisowych wzdłuż ul. Pułtuskiej 40.000 zł; 

 budowa ul. Jeziornej w Rybnie (fundusz sołecki) 23.635,82 zł; 

 wykonanie projektu budowy ul. Szlachetnej w Leszczydole-Nowiny 75.000 zł; 

 wymiana dachu na budynku Urzędu Miejskiego 95.000 zł; 

 wykonanie oświetlenia ul. Generała Józefa Sowińskiego 172.946,69 zł; 

 wykonanie projektu zagospodarowania Placu Wyzwolenia 40.000 zł. 

Następnie Skarbnik poinformował, że dochody Gminy na 2017 rok zostały zaplanowane 

w wysokości 140.883.829,20 zł. Na tę kwotę składają się dochody bieżące w kwocie 

135.088.672,36 zł i dochody majątkowe w kwocie 5.795.156,84 zł. 

 Dochody bieżące zaplanowano w oparciu o wykonanie roku 2016 z uwzględnieniem 

dochodów z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące. 

Przy szacowaniu wpływów z podatków i opłat na 2017 r. wzięto przede wszystkim pod 

uwagę szacowane wykonanie za rok 2016. Skarbnik uważa, że warto nadmienić, że Rada 

Miejska w Wyszkowie pozostawiła stawki podatków lokalnych na niezmienionym poziomie. 
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W 2017 roku planowana kwota udziału Gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych, 

zwiększy się w stosunku do roku 2016, co wynika z prognozy otrzymanej z MF – jest to 

jedno z ważniejszych źródeł dochodów Gminy. Udział Gminy w podatku dochodowym od 

osób prawnych, zaplanowano na poziomie zbliżonym do szacowanego wykonania w roku 

2016. Również w zbliżonej wartości do szacowanego wykonania w roku 2016, zaplanowano 

wpływy z tytułu opłat za wieczyste użytkowanie gruntów, wpływy z tytułu opłaty targowej 

oraz opłaty za gospodarowanie odpadami.  

Gmina w roku 2017 otrzyma niższą (w stosunku do roku 2016) część równoważącą subwencji 

ogólnej dla gmin, otrzyma jednak część wyrównawczą subwencji ogólnej. W niewielkim 

stopniu wzrosła część oświatowa subwencji ogólnej, niestety nadal nie wystarcza ona na 

pokrycie wydatków na oświatę. 

Gmina w uchwale budżetowej na 2017 roku oszacowała wpływy z tytułu dotacji celowej na 

dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego. Jest to kwota będącą 

iloczynem kwoty rocznej na wychowanka oraz liczby dzieci w wychowaniu przedszkolnym, 

które zostały wykazane w danych z systemie informacji oświatowej według stanu na 

30 września 2016 r.  

Plan dochodów własnych w dziale 852 “Pomoc Społeczna” proponowany jest na zbliżonym 

poziomie do roku 2016. Kwoty dotacji zaplanowano na podstawie informacji 

z Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie. 

Wprowadzono do budżetu dział 855 – Rodzina. Plan dochodów, to dotacje celowe, 

otrzymywane z budżetu państwa w kwotach zawartych w informacji z Mazowieckiego 

Urzędu Wojewódzkiego w Warszawie.  

 Dochody majątkowe zaplanowane na 2017 rok stanowią wpływy ze sprzedaży mienia, 

które założono na poziomie adekwatnym do posiadanej oferty nieruchomości oraz dotację na 

planowaną inwestycje „Rozbudowa ul. 3 Maja na odcinku od ul. Tadeusza Kościuszki do 

ul. Pałacowej w Wyszkowie”. Warto podkreślić, że wyższa niż w 2016 roku kwota dochodów 

na rok 2017 spowodowana jest przede wszystkim wyższymi planami dotacji, szczególnie 

wskutek realizacji Programu Rodzina  500 plus. 

 Wydatki budżetu na 2017 rok zaplanowano w wysokości 159.050.859,34 zł, z tego 

131.290.410,36 zł to wydatki bieżące, a 27.760.448,98 zł, to wydatki majątkowe. Planując 

wydatki założono następujące cele: 

 Ograniczenie wydatków bieżących do poziomu gwarantującego prawidłową realizację 

ustawowych zadań, z uwzględnieniem niezbędnego wzrostu wynikającego z przyczyn 

obiektywnych.  

 Zapewnienie finansowania programów i projektów unijnych kontynuowanych 

i rozpoczynanych. 

 Konieczność dofinansowania oświaty środkami własnymi (ponad poziom przyznanych 

subwencji i dotacji). 

 Ustalenie poziomu wydatków inwestycyjnych zapewniających realizację już 

zakontraktowanych umów oraz planowanych zadań wieloletnich. 

Główne kierunki wydatkowania środków budżetowych: 

 W zakresie utrzymania dróg publicznych gminnych, utrzymano realnie poziom wydatków 

z roku 2016.  
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 Nakłady na plany zagospodarowania przestrzennego zostały zaplanowane w oparciu 

o zapotrzebowanie wydziału i są również konsekwencją uchwał o przystąpieniu do zmiany 

planu zagospodarowania przestrzennego na kolejnych obszarach Gminy Wyszków.  

 Wydatki w dziale „Administracja Publiczna” zostały zaplanowane na poziomie zbliżonym 

do szacowanego wykonania w roku 2016. Wprowadzono rozdział „Wspólna obsługa 

jednostek samorządu terytorialnego”. 

 Wydatki na bezpieczeństwo publiczne utrzymane są na niezmienionym poziomie.  

 Wydatki na obsługę długu publicznego są konsekwencją planowanych do zaciągnięcia 

kredytów.  

 W 2017 roku kolejny rok wzrastają wydatki na oświatę. W odniesieniu do przedszkoli 

wzrost wydatków jest spowodowany m.in. przez zwiększoną liczbę oddziałów 

przedszkolnych. Konieczne będzie również kolejne zwiększenie środków na dotacje do 

oświatowych placówek niepublicznych, działających na terenie Gminy, w związku ze 

zwiększeniem ich ilości oraz zmianą zasad naliczania dotacji. Szacuje się, że ze środków 

własnych Gmina sfinansuje zadania oświatowe w wysokości 22.207.241,36 zł. 

 Wydatki na pomoc społeczną zaplanowano w oparciu o możliwości finansowe Gminy na 

poziomie umożliwiającym realizację stawianych przed samorządem gminnym zadań. 

 W zakresie gospodarki ściekowej i ochrony wód oraz wydatków na schroniska dla 

zwierząt, utrzymano wydatki na poziomie zbliżonym do planu na 2016 rok. Również 

w pozostałych rozdziałach, w dziale „Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska”, 

limity wydatków generalnie utrzymano na poziomie zbliżonym do 2016 roku.  

 Wydatki bieżące w zakresie „Kultury i ochrony dziedzictwa narodowego” utrzymano 

praktycznie na poziomie pierwotnego planu na 2016 rok. Zaplanowano dotacje dla 

instytucji kultury w kwotach zapewniających ich prawidłowe funkcjonowanie. 

 W dziale „Kultura fizyczna” kontynuowano wysoki poziom dotacji na finansowanie zadań 

zleconych do realizacji organizacjom pozarządowym, co związane jest z dalszym planem 

dotowania klubów sportowych działających w Wyszkowie. Zaplanowano dotację 

przedmiotową dla Wyszkowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w kwocie wynikającej 

z uchwalonych stawek jednostkowych.  

Skarbnik poinformował, że w budżecie Gminy Wyszków utworzono rezerwy 

w porównywalnej wysokości jak w latach poprzednich. Jest to rezerwa ogólna w kwocie 

472.160 zł i dwie rezerwy celowe. Pierwsza w kwocie 300.000 zł, przeznaczona jest na 

oświatę. Ma ona zabezpieczyć w szczególności trudne do oszacowania środki na odprawy dla 

nauczycieli gminnych placówek oświatowych, nieznane jeszcze wydatki związane 

z najbliższą reformą oświaty oraz dodatki wyrównawcze do wynagrodzeń. Druga rezerwa 

celowa w wysokości 427.840 zł, przeznaczona jest na zadania z zakresu zrządzania 

kryzysowego.  

 W ramach realizacji zadań zleconych, Gmina będzie realizowała zadania z zakresu 

administracji rządowej i zadań zleconych innymi ustawami na poziomie otrzymanych na ten 

cel dotacji. 

 Wydatki majątkowe na 2017 rok zaplanowano w wysokości 27.760.448,98 zł. 

Priorytetowo potraktowano zadania, na które planowane jest otrzymanie środków 

zewnętrznych czy to z budżetu unii europejskiej czy też z budżetów krajowych. 
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 Spośród planowanych inwestycji najważniejsze zadania to: 

1) Dalsza poprawa sytemu komunikacyjnego w Gminie Wyszków poprzez budowę 

i rozbudowę dróg, w szczególności poprzez: rozbudowę ulicy 3 Maja na odcinku od 

ul. Tadeusza Kościuszki do ul. Pałacowej w Wyszkowie oraz planowaną budowę 

obwodnicy śródmiejskiej Wyszkowa et. III i IV. 

2) Rozwój zrównoważonej multimodalnej mobilności miejskiej poprzez wdrożenie pakietu 

rozwiązań komunikacyjnych w Wyszkowie- etap I. 

3) Kontynuacja budowy energooszczędnego budynku przedszkola przy ul. Meliorantów 

w Wyszkowie. 

4) Poprawa dostępności do zasobów kultury Gminy Wyszków poprzez ich rozwój 

i efektywne wykorzystanie. 

5) Modernizacja stadionu przy ul. Tadeusza Kościuszki w celu dostosowania go do potrzeb 

mieszkańców Gminy. 

Nakłady wydatków majątkowych na wykupy gruntów, związane są z zapłatą za grunty 

przejęte pod zrealizowane w latach poprzednich inwestycje oraz nowe wykupy pod 

planowane drogi. Założono szacunkową kwotę na wypłaty z tego tytułu w wysokości 

1.000.000 zł. 

 W budżecie na 2017 rok zaplanowano dotacje dla Powiatu Wyszkowskiego w łącznej 

wysokości 684.440 zł, Będą to dotacje na dofinansowanie budowy chodnika przy drodze 

powiatowej Nr 4419W w miejscowości Drogoszewo oraz na termomodernizację budynków 

użyteczności publicznej Powiatu Wyszkowskiego – etap II. Zaplanowano również dotacje dla 

Samorządu Województwa Mazowieckiego na wspólną realizację projektu z zakresu e-

administracji.  

 W budżecie Gminy na 2017 rok wyodrębniono dochody i wydatki finansowane 

z dochodów, związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu, wynikającymi 

z odrębnych ustaw w tym: 

 Z dochodów z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych zaplanowanych 

w kwocie 900.000,00 zł sfinansowane zostaną wydatki na przeciwdziałanie narkomanii 

i przeciwdziałanie alkoholizmowi w wysokości również 900.000,00 zł. 

 Z wpływów z tytułu opłat i kar za zanieczyszczanie środowiska w kwocie 100.000,00 zł 

sfinansowane zostaną między innymi: budowa kanalizacji na terenie miasta oraz kampania 

promująca działania niskoemisyjne. 

 Z wpływów z opłat za korzystanie z przystanków autobusowych w kwocie 20.000,00 zł 

sfinansowane zostanie ich bieżące utrzymanie. 

 Z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 3.250.000,00 zł 

sfinansowane zostaną koszty odbierania, transportu i unieszkodliwiania odpadów oraz 

utrzymanie punktu selektywnego zbierania odpadów w wysokości 3.100.000,00 zł oraz 

koszty obsługi administracyjnej systemu. 

 Odnośnie przychodów i rozchodów budżetu, Skarbnik poinformował, że budżet 

planowany na rok 2017, przewiduje deficyt w kwocie 18.167.030,14 zł. Deficyt zostanie 

sfinansowany przychodami z zaciągniętych kredytów. Konieczne także będzie zaciągnięcie 

kredytów na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. W związku z powyższym 

zaplanowano kredyt w kwocie 20.669.293,14 zł. Spłaty zaciągniętych kredytów i pożyczek, 

przypadające do zapłaty w roku 2017, wynosić będą 2.502.263,00 zł. 
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Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianych uchwał: 

Radny - P. Jan Abramczyk przedstawił pozytywną opinię Komisji Finansów 

i Gospodarki. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej Gminy 

Wyszków na 2017 rok oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2017 – 2024. 

Radny – P. Wojciech Rojek przedstawił pozytywną opinię Komisji Promocji i Kultury. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej Gminy Wyszków na 2017 rok 

oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2024. 

Radny – P. Jan Hryniewicz przedstawił pozytywną opinię Komisji Oświaty i Spraw 

Społecznych. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej Gminy 

Wyszków na 2017 rok oraz projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2017 – 2024 po przyjęciu następujących wniosków formalnych: 

1) Zaplanować na 2017 rok środki finansowe na pracownie komputerowe w szkołach 

podstawowych. 

2) W związku z planowaną reformą oświaty, zaplanować dodatkowe środki finansowe na 

dostosowanie szkół podstawowych do nowego zakresu działań (8 klas) – zorganizowanie 

pracowni przedmiotowych i sal do nauczania zintegrowanego. 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię Komisji Rozwoju Miasta 

i Wsi oraz Pozyskiwania Środków Zewnętrznych. Komisja pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały budżetowej Gminy Wyszków na 2017 rok oraz projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2024. 

Przewodnicząca Rady - P. Elżbieta Piórkowska odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o przedłożonym przez Burmistrza Wyszkowa projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyszków na lata 2017 – 2024 oraz 

o przedłożonym przez Burmistrza Wyszkowa projekcie uchwały budżetowej Gminy 

Wyszków na 2017 rok (obie opinie pozytywne - załącznik nr 3 i 4 do protokołu). 

Radny – P. Jan Abramczyk przedstawił Opinię zbiorczą Komisji Finansów i Gospodarki, 

dotyczącą projektu uchwały budżetowej Gminy Wyszków na 2017 r. (załącznik Nr 5 do 

protokołu). 

Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił stanowisko Burmistrza, co do poprawek 

zgłoszonych przez Komisje Stałe Rady Miejskiej (załącznik nr 6 do protokołu). 

Radny – Jan Abramczyk poinformował, że zanim Komisje zatwierdziły projekt budżetu, 

wcześniej rozpatrywały wnioski złożone przez mieszkańców i starały się wypracować jak 

najlepsze rozwiązania. Ilość inwestycji zaplanowanych do wykonania, uzależniona jest od 

ilości środków finansowych. P. Abramczyk poinformował, że w żadnym roku nie było tak, 

aby ilość posiadanych środków wystarczyła na realizację wszystkich zadań. Uważa jednak, że 

decyzje podejmowane przez Burmistrza i radnych w stosunku do budżetu, są słuszne 

i zasadne. Większość mieszkańców Gminy jest zadowolona z podejmowanych decyzji. Na 

2017 rok zaplanowano najbardziej potrzebne inwestycje, a mianowicie budowę obwodnicy 

śródmiejskiej, przebudowę ul. 3 Maja, budowę przedszkola oraz modernizację stadionu. 

P. Abramczyk zakłada, że jak w każdym roku, uda się wygospodarować dodatkowe środki 

i zrealizować jeszcze kilka innych, mniejszych inwestycji. Podsumowując, uważa, że budżet 
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zaplanowany na 2017 r. jest budżetem dobrym i będzie głosował za jego przyjęciem. Poprosił 

pozostałych radnych, aby również zagłosowali za tym budżetem. 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że wczoraj, na swojego maila, otrzymał pytania 

od nauczycieli Gimnazjum Nr 2, które dotyczą części oświatowej przyszłorocznego budżetu. 

Ze względu na to, że punkt porządku obrad - „Zapytania” został przesunięty tylko na koniec 

sesji, to zainteresowani nie mogą zadać swoich pytań przed podjęciem uchwały, której te 

zapytania dotyczą. Dodał, że te pytania najprawdopodobniej zostały przesłane wszystkim 

radnym, ale może nie wszyscy zdążyli się z nimi zapoznać, więc pozwoli sobie je teraz 

odczytać. Nauczyciele Gimnazjum Nr 2 napisali że: 

 wydatki z budżetu ogółem wynoszą 158.954.698 zł; 

 subwencja oświatowa to 28.356.245 zł; 

 środki własne przeznaczone na wydatki na oświatę to 22.207.241 zł 

 wydatki z budżetu oświatę  to 51.452.910 zł; 

 wydatki bieżące oświatę to 47.447.901 zł; 

 wydatki majątkowe na oświatę to 4.000.000 zł .  

Następnie P. Adam Szczerba przytoczył pytania, które zadali Nauczyciele Gimnazjum Nr 2: 

 Czy są jakieś konkretne plany remontowo-budowlane na rok 2017? Jakie? Których 

szkół dotyczą? Czy dotyczą budynku Gimnazjum nr 2? 

 Jaka kwota ze wszystkich wydatków celowych na oświatę, poza rezerwą, 

przeznaczona jest na utworzenie SP Nr 4?  Czy i gdzie to jest ujęte w budżecie? 

 300 tys. zł jako rezerwa oświatowa, jest wyraźnie opisana jako kwota na odprawy dla 

nauczycieli, a zatem przewiduje się zwolnienia. Biorąc pod uwagę, że nauczyciel 

zarabia średnio 4 tys. zł (pensja brutto + narzut ZUS), trzymiesięczna odprawa to 

12 tys. zł, jeśli nauczycieli zwolnionych będzie np. 20, to idzie na to 280 tys. zł, a więc 

prawie cała rezerwa. Zatem czy to kwota tylko na zwolnienia nauczycieli? Z czego 

mają być finansowane inne koszty reformy? 

 Jak to się ma do zapowiadanych wydatków na reformę w kwocie 500.000 zł, która 

i tak pewnie nie będzie wystarczająca? Dlaczego tylko tyle, skoro reforma jest już 

faktem?  

 Ustawy czekają na podpis Prezydenta. Już można ustalić wydatki rodzajowe (osobowe 

i rzeczowe) na uruchomienie planowanych nakładów w związku z jej wdrażaniem 

w obu wersjach - preferowaną przez Burmistrza i preferowaną przez nauczycieli 

Gimnazjum Nr. 2. Czy te 300.000 zł ogółem (także na inne cele niż reforma) 

wystarczy na którąkolwiek z tych wersji? Czy są jakieś obliczenia? 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska spytała, gdzie zostały przesłane te pytania? 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że na pocztę elektroniczną. Z załączonych 

adresów wynika, że chyba zostały rozesłane do wszystkich radnych. 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska spytała, czy przedstawione przez 

P. Szczerbę pytania, są pytaniami radnego – Adama Szczerby? 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że nie. Są to pytania nauczycieli, które tylko 

teraz odczytał. 

Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski poinformował, że na początku roku, Naczelnik 

Wydziału Edukacji razem z dyrektorami szkół, przeprowadza analizę i wtedy na 
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najpotrzebniejsze zadania, uruchamiane są wydatki remontowe. Rezerwa oświatowa 

w wysokości 300.000 zł, ustalana jest na jednakowym poziomie już od kilku lat. Rezerwa, 

jest to taki element budżetu, który Burmistrz może wykorzystać na wydatki bieżące, bez 

angażowania Rady Miejskiej. Natomiast w ciągu roku, w zależności od potrzeb, radni 

wspólnie z Burmistrzem, mogą analizować i wprowadzać zmiany w budżecie. Skarbnik 

dodał, że w 2017 r., z tytułu poręczeń i gwarancji, Gmina będzie miała najprawdopodobniej 

do dyspozycji 1.800.000 zł, które zostaną przeznaczone na pojawiające się potrzeby. 

Więcej pytań nie zadano. 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2024. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/322/16 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2017 – 2024. 
 

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej Gminy Wyszków na 2017 rok. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 21, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/323/16 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy 

Wyszków na 2017 rok. 
 

14) Skarbnik – P. Korczakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu bankowego. Poinformował, że w związku z budżetem na 

2017 rok, Gmina Wyszków zamierza zaciągnąć kredyt w wysokości do 20.597.418,14 zł. 

Zabezpieczenie kredytu stanowić będzie weksel in blanco wraz z deklaracją wekslową. Okres 

kredytowania obejmie lata 2017-2024. Szczegółowa prognoza długu, uwzględniająca 

wnioskowany kredyt, była załączona do projektu uchwały budżetowej na 2017 rok i ma swoje 

odzwierciedlenie w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej. Zaciągnięcie kredytu jest 

niezbędne dla realizacji budżetu w 2017 roku. Skarbnik dodał, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa, pozytywnie oceniła projekty uchwał, dotyczące Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2017-2014 oraz budżetu Gminy Wyszków na 2017 r.  
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 20, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/324/16 w sprawie w zaciągnięcia długoterminowego 

kredytu bankowego. 
 

15) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały w sprawie przejęcia 

od Powiatu Wyszkowskiego części zadania inwestycyjnego pn. „Termomodernizacja 

budynków Użyteczności Publicznej Gminy Wyszków” w ramach wspólnej realizacji 

inwestycji. Poinformował, że Gmina Wyszków zamierza złożyć wniosek o dofinansowanie 

projektu „Termomodernizacja budynków Użyteczności Publicznej Gminy Wyszków”. Projekt 

ten obejmuje m.in. modernizację wspólnego budynku Urzędu Miejskiego w Wyszkowie 

i Starostwa Wyszkowskiego m.in. poprzez wymianę instalacji c.o. oraz wymianę oświetlenia. 

Ponieważ liderem projektu ma być Gmina Wyszków i ona ma ponosić koszty oraz 
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pozyskiwać środki, celowe jest przejęcie części zadania inwestycyjnego od Powiatu 

i zawarcie ze Starostą stosownego porozumienia. Na powyższe zadanie Powiat Wyszkowski 

przekaże Gminie Wyszków 88.160,84 zł. 
 

 

 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/325/16 w sprawie przejęcia od Powiatu Wyszkowskiego 

części zadania inwestycyjnego pn. „Termomodernizacja budynków Użyteczności 

Publicznej Gminy Wyszków” w ramach wspólnej realizacji inwestycji. 
 

16) Skarbnik – P. Dariusz Korczakowski przedstawił projekt uchwały zmieniający 

uchwałę Nr XXX/306/16 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji 

i deklaracji podatkowych. Poinformował, że konieczność zmiany powyższej uchwały 

wynika z uwag, zgłoszonych przez Regionalną Izbę Obrachunkową. Uwagi dotyczą 

oświadczeń podatników w sprawie potwierdzenia przedstawionych w deklaracjach danych. 

W poprzedniej uchwale zapis ten brzmiał: „Oświadczam, że podane przeze mnie dane są 

zgodne z prawdą oraz są mi znane przepisy Kodeksu karnego skarbowego 

o odpowiedzialności za podanie danych niezgodnych z rzeczywistością”. Treść oświadczenia 

po zmianie brzmi: „Oświadczam, że podane przeze mnie dane są zgodne z prawdą”. 
 

Opinie Komisji Stałych Rady Miejskiej w sprawie projektu omawianej uchwały: 

Radny – P. Sławomir Wróbel przedstawił pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Stałych Rady Miejskiej.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedstawiła projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Radni w wyniku głosowania jawnego (głosów za - 19, przeciw – 0, wstrzym. się – 0), przyjęli 

do realizacji uchwałę Nr XXXI/326/16 zmieniającą uchwałę Nr XXX/306/16 w sprawie 

określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych. 
 

Ad. 8. 

Radny – P. Krzysztof Sobieski poinformował, że rodzice i nauczyciele nie zgadzają się ze 

stanowiskiem Burmistrza, dotyczącym planowanego przekształcenia Gimnazjum Nr 2. Cały 

czas zbierają podpisy, aby Gmina przyjęła inne rozwiązania, niż te, które  proponuje 

Burmistrz. P. Sobieski przypomniał, że 20 grudnia, na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Miejskiej, zwracał się z prośbą o przeprowadzenie debaty w tej sprawie, 

niestety jak na razie nie została ona zorganizowana. Tłumaczenie, że na razie nie można 

dyskutować na ten temat, ponieważ nie ma jeszcze przepisów ustawowych, nie do końca jest 

do zaakceptowania, ponieważ stanowisko, mimo braku tych przepisów, zostało jednak 

podjęte.  

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że debata na temat przekształcenia 

Gimnazjum Nr 2 była przeprowadzona i była bardzo długa i dosyć burzliwa. Zostały 

wysłuchane wszystkie argumenty, zarówno te z Gimnazjum Nr 2 jak i Szkoły Podstawowej 

Nr 1, Nr 2 i Zespołu Szkół na Polonezie. Burmistrz poinformował, że na podstawie zebranych 
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informacji i posiadanej wiedzy, przedstawił swoje stanowisko w tej sprawie, prosząc 

o zamknięcie debaty do czasu uchwalenia obowiązującego prawa i przepisów wykonawczych. 

Burmistrz oświadczył, że pozostawił furtkę do modyfikacji tegoż stanowiska, które na dzień 

dzisiejszy podtrzymuje. Dodał, że Urząd występował do Mazowieckiego Kuratora Oświaty 

o przedstawienie swojej opinii w tej sprawie, jednak Kurator odmówił interpretacji projektu 

prawa. Burmistrz poinformował, że podtrzymuje również swoje wcześniejsze zapewnienie, że 

do tematu będzie można wrócić i ewentualnie, jeżeli będą ku temu przesłanki, wprowadzić 

korekty do podjętego stanowiska.  

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska zapewniła, że to nie z powodu niechęci 

niektórych radnych, czy władz miasta nie zorganizowano na razie ponownej debaty, ale 

z powodu braku prawomocnych przepisów prawnych. Jeszcze raz zwróciła się do wszystkich 

z prośbą o wyciszenie głosów w dyskusji, do chwili ukazania się tych przepisów. 

Radny – P. Jan Abramczyk spytał: 

 czy można jakoś wpłynąć na właścicieli pawilonów handlowych, znajdujących się 

przy ul. 11 Listopada (przy Szkole Podst. Nr 1), aby odnowili elewacje tych 

pawilonów?  

 czy wiadomo coś na temat gruntów Państwa Skarżyńskich?  

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że jeśli chodzi o grunty Państwa 

Skarzyńskich, to na tym etapie nie toczą się żadne rozmowy, ale na pewno w przyszłości będą 

się toczyły, bądź będzie rozstrzygnięcie sądowe. Na dzień dzisiejszy rodzina Skarżyńskich 

uregulowała kwestie z ZDZ, jest na etapie roszczeń w stosunku do powiatu i szpitala, toczyły 

się również rozmowy z MON co do terenu, na którym znajduje się Wojskowa Komenda 

Uzupełnień. Burmistrz dodał, że Gmina nie jest stroną inspirującą powrót do negocjacji, 

ponieważ z góry można założyć, że negocjacje skończą się wydatkiem z budżetu Gminy. 

Wobec powyższego, urząd akceptuje sytuację, że znajduje się na końcu listy negocjacyjnej 

Państwa Skarzyńskich. Co do pawilonów handlowych przy ul. 11 Listopada, Burmistrz 

poinformował, że miasto nie może wezwać właścicieli do odnowienia elewacji pawilonów. 

To są prywatne punkty, więc urząd może jedynie podjąć rozmowy z właścicielami w tej 

sprawie. Jeżeli natomiast chodziłoby tu o kwestie konstrukcyjne, to jest to sprawa dla 

powiatowego nadzoru budowlanego.  

Radny – P. Stanisław Nasiadka uważa, że firma, która zajmuje się odśnieżaniem ulic, zbyt 

opieszale podchodzi do swoich zadań. Mimo tego, że jak na razie nie ma ostrej zimy, to 

w nocy występują przymrozki i drogi są bardzo śliskie. Niestety na drogach w Leszczydole-

Nowinach nie widać piaskarek. Skoro wykonawca bierze pieniądze za usługi, to powinien te 

usługi wykonywać.  

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że pieniądze są brane za wykonaną 

pracę. Jeżeli nie ma zlecenia i samochód nie wyjeżdża, to pieniądze nie są płacone. Burmistrz 

zapewnił, że urząd zwróci uwagę na zgłoszony problem. Przy okazji przypomniał, że nie 

wszystkie drogi należą do pierwszej kategorii odśnieżania.  

P. Agnieszka Jezierska –Nauczycielka Gimnazjum Nr 2 poinformowała, że w związku 

z planowaną reformą oświatową, nauczyciele z Gimnazjum Nr 2 wystąpili do Naczelnika 

Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego o udostępnienie danych, które powinny, według nich, 

stanowić podstawę do podjęcia decyzji o reaktywowaniu pełnej (czyli z klasami I-VII) Szkoły 

Podstawowej Nr 4. Informację, o co pytano, przekazano również drogą mailową wszystkim 
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radnym. P. Jezierska poinformowała, że nauczyciele otrzymali odpowiedź na swoje pytania, 

ale jeszcze wczoraj prosili Naczelnika o wyjaśnienie pewnych kwestii. Nauczyciele uważają, 

że skoro mają zostać podjęte decyzję dotyczące przekształcenia Gimnazjum w Szkołę 

Podstawową Nr 4, ważne jest, by zrobić to na podstawie konkretów (jedna z Pań nauczycielek 

rozdała wszystkim radnym kartkę z informacjami, dotyczacymi m.in. współczynnika 

zmianowości). P. Jezierska zapewniła, że ten współczynnik zmianowości jest niesamowicie 

ważnym argumentem, który będzie dużym ułatwieniem przy podejmowaniu decyzji 

w sprawie przekształcenia Gimnazjum Nr 2. Dodała, że nauczyciele jak najbardziej szanują 

prośbę dotyczącą ograniczenia dyskusji, ale czas jest nieubłagalny, a wszelkie rozmowy 

trzeba zakończyć do 31 stycznia. Jest to bardzo krótki termin na podejmowanie istotnych 

decyzji. 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że chciałby wrócić do tematu porządku obrad 

sesji, a mianowicie do jednego z jego punktów - „Zapytania”. Jak wiadomo, wcześniej ten 

punkt był również przed uchwałami, a teraz został tylko na końcu sesji jako punkt - 

„Zapytania i wolne wnioski”. P. Adam szczerba zgadza się z tym, że „Zapytania” w dwóch 

punktach nie są potrzebne, ale uważa, że ten przed uchwałami był lepszym rozwiązaniem. 

Proponuje więc, aby punkt „Zapytania i wolne wnioski” przenieść przed uchwały, ponieważ 

zadawanie ptytań w sprawie podejmowanych uchwał przez inne osoby niż radni, sołtysi 

i przewodniczący osiedli, ma większy sens, zanim te uchwały zostaną podjęte. Uważa też, że 

możliwość zadawania pytań na początku sesji, daje uczestnikom sesji możliwość określenia, 

kiedy będą mogli zabrać głos. W sytuacji, gdy będą musieli czekać na koniec sesji, ten czas 

już trudniej będzie okreslić, ponieważ nigdy nie wiadomo ile czasu potrwają obrady. Ktoś 

może czekać np. do godz. 14.00 albo stwierdzić, że przyjdzie na sesję później i już na nią nie 

zdąży. P. Adam Szczerba dodał, że również w § 25 Statutu Gminy, w którym mówi się 

o porządku obrad sesji, punkt „Zapytania i wolne wnioski” został zapisany przed uchwałami. 

W związku z powyższym, P. Adam Szczerba składa wniosek formalny dot. przesunięcia 

punktu “Zapytania i wolne wnioski” przed punktem “Uchwały”. Uzasadnieniem do tego 

wniosku są przedstawione powyżej argumenty. 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski uważa, że argumenty radnego Adama Szczerby, 

można odwrócić. Komuś może pasować przyjść na sesję później, a uczestnik zabierając głos 

na końcu sesji, ma szansę aby wysłuchać wszystkie argumenty i potem się do nich odnieść. 

Zauważył, że uwagi i wnioski, dotyczące uchwał, są omawiane w punkcie „Uchwały”, 

a punkt „Zapytania i wolne wnioski” nie dotyczy uchwał podejmowanych na sesji, a innych 

spraw, które równie dobrze mogą być omawiane na końcu sesji. Burmistrz dodał, że w 

większości samorządów, które zna, punkt “Zapytania” jest na końcu sesji. Taka jest praktyka. 

Radca Prawny – Piotr Zdziebłowski poinformował, że ze swojego doświadczenia, 

a uczestniczy w posiedzeniach obrad wielu samorządów, może powiedzieć, że punkt 

„Zapytania i wolne wnioski” znajduje się zawsze na końcu obrad sesji. Zapytania czy 

zgłaszane wnioski, nie dotyczą uchwał. Mecenas zauważył, że trzeba się zastanowić, czy 

zmiana kolejności w porządku obrad należy do właściwości Rady? To Przewodnicząca Rady 

organizuje pracę Rady i może się posilić opinią Rady, co do kolejności w porządku obrad, ale 

samo organizowanie pracy, to zadanie Przewodniczącej Rady. 

Radny – P. Adam Szczerba zwrócił uwagę, że § 36 Statutu Gminy mówi, że w porządku 

każdej sesji zwyczjnej powinien znaleźć się punkt “Zapytania i wolne wnioski”. Tylko w tym 
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punkcie porządku obrad, Przewodniczący może udzielić głosu osobom wśród publiczności. 

To oznacza, że osoby z publiczności w punkcie „uchwały” nie mają możliwości zabrania 

głosu. Jeżeli jest inaczej, to poprosił o wskazanie odpowiedniego zapisu.  

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska poinformowała, że radny może przekazać 

takiej osobie swój głos. 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że takiego zapisu nie nalazł w statucie. Jeżeli 

jest, to poprosił o wskazanie.  

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski spytał P. Adama Szczerbę, czy będąc radnym kolejną 

już kadencję, spotkał się z tym, że ktoś, kto chciał zabrać głos nie został do tego głosu 

dopuszczony, albo nie mógł się wypowiedzieć tak długo jak chce?  

Radny – P. Adam Szczerba odpowiedział, że nie. 

P. Marek Curuł – Sołtys Kamieńczyka stwierdził, że trochę nie rozumie całej tej dyskusji. 

Pan Burmistrz mówi, jak jest w innych samorządach. W Wyszkowie było tradycją, że 

zapytania były na początku. Zastanawia się, czy dobrą tradycję trzeba zmieniać? Czy radnym 

i Panu Burmistrzowi przeszkadzało, że mieszkańcy zadają pytania wcześniej? Uważa, że 

punkt dot. zapytań, znajdujący się na początku sesji był dobrym rozwiązaniem. Spytał, czy 

teraz chodzi o to, aby wszystkich przetrzymać, czy o to, aby wszyscy wyszli nie zadając 

pytań? Czyżby Rada bała się tych pytań? 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski zasugerował, że może Rada chce pobyć dłużej 

z sołtysami. Każdy wie, ilu sołtysów pozostawało do tej pory do końca obrad, a przecież 

podczas całej sesji są poruszane ważne tematy. Przesunięcie zapytań na koniec sesji jest 

również motywacją do tego, aby nie tylko radni, ale i pozostali uczestnicy, zostali do końca 

sesji. Burmistrz uważa, że od kiedy punkt „Zapytania i wolne wnioski” został przesunięty, to 

frekwencja na całym posiedzeniu sesji znacznie się poprawiła. 

Przewodniczący Osiedla Nr 3 – P. Jerzy Prusinowski spytał, czy termin wyborów 

Przewodniczącego i Zarządu Osiedla będzie wyznaczał Burmistrz? 

Burmistrz – P. Grzegorz Nowosielski poinformował, że termin wyborów będzie uzgadniany 

w porozumieniu z Przewodniczącymi Osiedli.  

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska wróciła do wniosku formalnego, który 

wcześniej postawił P. Adam Szczerba. 

Radny – P. Adam Szczerba poinformował, że po wyjaśnieniach, które przedstawił radca 

prawny, zgłoszony wcześniej wniosek, jako wniosek formalny, chyba raczej jest niezasadny. 

W związku z powyższym, swój wniosek o przesunięcie punktu „Zapytania i wolne wnioski” 

P. Adam Szczerba skierował do Przewodniczącej Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska poinformowała, że powyższy wniosek 

został zapisany w protokole z sesji Rady Miejskiej. 

P. Zdzisław Bryk – Sołtys Olszanki podziękował Burmistrzowi i Radzie Miesjkiej za 

finansowe wsparcie Starostwa. Starostwo jest bardzo biedne, ale szkoda, że pomoc 

przekazywana Powiatowi jak na razie nigdy nie wpłynęła z korzyścią dla Olszanki. 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska poinformowała, że to nie tylko Powiat 

o coś prosi Gminę, ale również i Gmina czasami prosi o coś Powiat. 

Radny – P. Rafał Salwin zwrócił się z prośbą, aby Straż Miejska zwróciła uwagę na złe 

parkowanie samochodów na parkingach miejskich. Bardzo często jest tak, że kierowcy 
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parkują na dwóch miejscach, a zwrócenie uwagi przez osobę postronną, nie przynosi żadnych 

rezultatów. Straż Miejska ma do tego uprawnienia, więc mogłaby pomóc w tej sprawie.  
 

Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady – P. Elżbieta Piórkowska podziękowała wszystkim za przybycie 

i udział w obradach sesji i o godzinie 12.10, uznając porządek obrad XXXI zwyczajnej Sesji 

Rady Miejskiej za wyczerpany, dokonała zamknięcia obrad.  

 
Protokołowała       Sekretarz obrad   Przewodnicząca Rady 

     Bożena Czerwińska  Włodzimierz Gryz   Elżbieta Piórkowska 


